

---

## НАШИ АВТОРЫ

**Гадалова Галина Сергеевна**, кандидат исторических наук, доцент кафедры литературоведения и языкознания филиала ГАСК в г. Твери, главный библиотекарь ОРК Научной библиотеки ТвГУ, автор многих работ по тверской агиографии, истории Тверского княжества.

Gadalova Galina Sergeevna, PhD (History), Chief librarian of the Tver State University Library, senior lecturer of the Literature and Linguistics Department of the State Academy of Slavic Culture, the author of many works on Tver' hagiography, history of the Tver' principality. E-mail: gadalova@list.ru.

**Гордиенко Элиса Алексеевна**, доктор исторических наук, ведущий научный сотрудник Санкт-Петербургского Института истории РАН, автор многих работ по истории культуры и искусства древнего Новгорода, в том числе монографий и альбомов.

Gordienko Elisa Alexeevna, PhD (History, Grand Doctor), leading researcher of the St. Petersburg Institute of History of the Russian Academy of Sciences, the author of many works on the history of the culture of ancient Novgorod and has many scientific works at this subject. E-mail: elisaspb@mail.ru.

**Горский Антон Анатольевич**, доктор исторических наук, профессор исторического факультета МГУ им. М. В. Ломоносова, ведущий научный сотрудник Института российской истории РАН, автор многих работ по истории Русского Средневековья.

Gorsky Anton Anatolyevich, PhD (History, Grand Doctor), Professor of the Faculty of History of the Moscow State University, Senior Associate of the Institute of Russian History of the Russian Academy of Sciences, the author of many works on Russian Medieval History. E-mail: Gor-KS@yandex.ru.

**Грязнов Анатолий Леонидович**, помощник депутата Законодательного собрания Вологодской области, заместитель председателя общественного правозащитного движения «Вместе», сфера научных интересов: социально-экономическая история России XIII–XVI в., генеалогия, историческая география.

Gryaznov Anatoly Leonidovich, Legislative Assembly of the Vologda region, First Deputy Chairman of non-governmental human rights organization "Vместе" ("Together"), the author of the works on socio-economic history of Russia of the XIII–XVI<sup>th</sup> c., genealogy, historical geography. E-mail: rubicon@vologda.ru, rubicon-2@yandex.ru.

**Котляр Николай Федорович**, доктор исторических наук, член-корреспондент Национальной Академии наук Украины, Заслуженный деятель науки, лауреат Государственной премии Украины и академических премий, главный научный сотрудник Института истории НАН Украины, автор многих исследований в области вспомогательных исторических дисциплин (нумизматика, сфрагистика), летописания, истории древнерусской государственности, Галицко-Волынской Руси.

Kotlar Nicolay Fedorovich, PhD (History, Grand Doctor), corresponding member of the National Academy of Sciences of Ukraine, Honoured Science Worker, laureate of the National Prize of Ukraine and of Academic prizes, principal researcher of the Institute of History of the NAS of Ukraine, the author of many researches in the sphere of auxiliary historical disciplines, history of the Ancient Russia's statehood. E-mail: kij@bk.ru.

**Макеева Ирина Ивановна**, кандидат филологических наук, старший научный сотрудник Отдела лингвистического источниковедения ИРЯ им. В. В. Виноградова РАН, сфера научных интересов: источниковедение, текстология, история русского литературного языка, историческая лексикология и семантика.

Makeeva Irina Ivanovna, PhD (Filology), senior researcher of the Department of the Linguistic Source Study of the Vinogradov Russian Language Institute of the Russian Academy of Sciences, the author of the works in the field of source study, textual study, history of the Russian Language, lexicology and semantics. E-mail: irinamakeeva2007@mail.ru.

**Одесский Михаил Павлович**, доктор филологических наук, профессор, зав. кафедрой литературной критики Института массмедиа Российского государственного гуманитарного университета, автор многих исследований по истории русской литературы и литературной критики.

Odesskiy Mikhail Pavlovich, PhD (Philology, Grand Doctor), chair, professor of the Department of Literature Criticism of the Institute of Massmedia of the Russian State University for the Humanities, the author of many researches in the sphere of history of the Russian literature and literature criticism. E-mail: modessky@mail.ru.

**Осипов Дмитрий Олегович**, кандидат исторических наук, старший научный сотрудник археологического отдела Музеев Московского Кремля, автор работ по истории кожевенно-сапожного ремесла Московской земли, в том числе монографии.

Osipov Dmitriy Olegovich, PhD (History), senior researcher of the Archaeological Department of Museums of the Moscow Kremlin, the author of works on history of leather shoe craft of the Moscow land, including a monograph. E-mail: dmitriyosipov@mail.ru.

**Рахимзянов Булат Раимович**, кандидат исторических наук, старший научный сотрудник Института истории им. Ш. Марджани Академии наук Республики Татарстан, автор ряда работ по восточной политике Московского государства XV–XVI в., в том числе монографии.

---

Rakhimzyanov Bulat Raimovich, PhD (History), senior researcher of the Institute of History of the Tatarstan Academy of Sciences, the author of monograph, as well as of some other articles on Muscovite Eastern policy of the 15<sup>th</sup> through 16<sup>th</sup> century. E-mail: bulatrain@yahoo.com.

**Усачев Андрей Сергеевич**, доктор исторических наук, профессор кафедры истории и теории исторической науки Российского государственного гуманитарного университета, автор работ по истории древнерусской книжности и русской историографии.

Usachev Andrey Sergeevich, PhD (History, Grand Doctor), professor of the Department of History and Theory of the Historical Science of the Russian State University for the Humanities, the author of many works in the field of the Old Russian book studying and Russian historiography. E-mail: Asuwas@mail.ru.

**Шибачев Михаил Алексеевич**, кандидат исторических наук, зав. Сектором информационно-библиографического обслуживания Отдела рукописей РНБ, доцент кафедры истории западноевропейской и русской культуры исторического факультета СПбГУ, автор работ по древнерусской литературе, летописанию, палеографии и кодикологии, в том числе одной коллективной монографии.

Shibaev Michail Alexeevich, PhD (History), head of the Division on Information and Bibliographic Services of the Manuscripts Department of the National Library of Russia, senior lecturer of the Department of West European and Russian Culture of the St. Petersburg State University, the author of works on Old Russian literature, chronicle-writing, paleography and codicology, including a monograph. E-mail: michailshibaev@mail.ru.